
PROTOKÓŁ XLI/2014 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 28.05.2014 r. 
 

    W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Rady Gminy, 31 Sołtysów i zaproszeni 

goście: Pan Waldemar Miśko - Przewodniczący Zarządu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, 

Pan Ryszard Szabelski - Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy 

Powiatowej Policji w Białogardzie, Pan Paweł Pyda z Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Białogardzie, Pan Robert Madejski - Dyrektor Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno - 

Gospodarczych w Białogardzie, Pan Tadeusz Krzyżaniak - Komendant Gminny Ochrony 

Przeciwpożarowej i Naczelnik OSP Stanomino, Pan Piotr Niewiadomski - Prezes OSP w 

Kościernicy, Pan Ireneusz Burczak - Prezes OSP w Białogórzynie, Pan Przemysław Zawadzki - 

Sekretarz OSP w Rogowie, Pan Eugeniusz Kostrubiec - Prezes OSP w Pomianowie. Listy  

obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

     W posiedzeniu udział wzięli także: Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy Białogard, Pani 

Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy Białogard, Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy 

Białogard, Pan Andrzej Galuba - Komendant Straży Gminnej Gminy Białogard, Pani Elżbieta 

Trzcińska - Dyrektor Szkoły Podstawowej im. J. Brzechwy w Rogowie, Pani Alina Świder - 

Dyrektor Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Stanominie, Pan Jerzy Zasztowt - Dyrektor Szkoły 

Podstawowej im. ppor. R. Kuleszy w Kościernicy i Pani Elżbieta Grygorcewicz - Cupał - 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie. 

    Posiedzeniu przewodniczył Pan Jan Budzyński - Przewodniczący Rady Gminy, protokołowała 

Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu: 

Porządek obrad przedstawiał się następująco : 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

- stwierdzenie kworum, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Przyjęcie informacji z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty za 2013 r. 

     i informacji dotyczących planu działania na 2014 r.  

5. Przyjęcie informacji z działalności Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych  

    za 2013 r.  

6. Przyjęcie sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie za 2013 rok. 

7. Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Białogardzkiego  

    z uwzględnieniem Gminy Białogard. 

8. Sprawozdanie z działalności OSP za 2013 r. 

9. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2014 - 2027, 

- wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

- sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 



- wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Białogard od Powiatu Białogardzkiego  

   zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg  

   powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Białogard. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

11. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

12. Zamknięcie XLI Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

    Pan Przewodniczący zaproponował zmianę przedstawionego porządku obrad polegającą 

rozpatrzeniu informacji z działalności z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty za 

2013 r. i informacji dotyczących planu działania na 2014 r. w pkt. 2 porządku obrad. Propozycja 

została uzasadniona prośbą Pana Waldemara Miśko - Przewodniczącego ZMiGDP. Skutkiem 

uwzględnienia prośby będzie zmiana numeracji kolejnych punktów porządku obrad.  

    Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad omówionych na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Rady Gminy uchwał w sprawach: uzupełnienia składu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Zdrowia Rady Gminy Białogard oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych w drodze 

bezprzetargowej. 

   Głosowanie za przyjęciem zmienionego porządku obrad: 

„za” – jednogłośnie.  

Po uwzględnieniu wprowadzonych zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

- stwierdzenie kworum, 

- przyjęcie porządku obrad , 

- przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Przyjęcie informacji z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty za 2013 r.  i 

informacji dotyczących planu działania na 2014 r.  

3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  Gminy.  

4. Interpelacje i zapytania Radnych.  

5. Przyjęcie informacji z działalności Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych  

    za 2013 r.  

6. Przyjęcie sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie za 2013 rok. 

7. Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Białogardzkiego  

    z uwzględnieniem Gminy Białogard. 

8. Sprawozdanie z działalności OSP za 2013 r. 

9. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2014 - 2027, 

- wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

- sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 

- wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Białogard od Powiatu Białogardzkiego zadania 

   zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg  

   powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Białogard, 

- uzupełnienia składu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Gminy Białogard, 

- wydzierżawienia nieruchomości gruntowych w drodze bezprzetargowej. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 



11. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

12. Zamknięcie XLI Sesji Rady Gminy Białogard. 

    Do pełnego wyczerpania tego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z XL Sesji Rady 

Gminy Białogard. Do treści ww. protokołu nie wniesiono zastrzeżeń. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 2. Przyjęcie informacji z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty za 2013 r. i 

informacji dotyczących planu działania na 2014 r. Informację przedstawił Pan Waldemar Miśko 

Przewodniczący ZMiGDP. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3. Informację z działalności międzysesyjnej przedstawił Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy 

Białogard. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

   Pan Kazimierz Chodynko spytał jakie działania zostały podjęte w związku ze zniszczonym 

przystankiem w miejscowości Rzyszczewo?  

    Pan Tadeusz Szarłowski odpowiedział, że decyzja dotycząca terminu postawienia przystanku 

zostanie podjęta po spotkaniu z przedstawicielami firmy ENERTRAG - budującej wiatraki. Pan 

Szarłowski powiedział, że przypadku braku porozumienia z ww. Firmą, przystanek zostanie 

postawiony do końca sierpnia. 

 

Ad. 4. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęły interpelacje i 

zapytania.  

 

Ad. 5. Przyjęcie informacji z działalności Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych  

za 2013 r. Informację przedstawił Pan Robert Madejski - Dyrektor Stowarzyszenia. Informacja 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. Przyjęcie sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie za 2013 

rok. Sprawozdanie przedstawiła Pani Elżbieta Grygorcewicz - Cupał - Kierownik GOPS w 

Białogardzie. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Białogardzkiego  

z uwzględnieniem Gminy Białogard. Informację przedstawił Ryszard Szabelski Naczelnik 

Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Białogardzie. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

    Następnie Pan Paweł Pyda z Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Białogardzie  

przedstawił sprawozdania z działalności Państwowej Straży Pożarnej w Białogardzie. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 8. Informację ogólną z działalności OSP za 2013 r. przedstawił Pan Tadeusz Krzyżaniak - 

Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej, pełniący równocześnie funkcję Naczelnika OSP 

Stanomino. Następnie Pan Komendant poprosił o przedstawienie sprawozdań przedstawicieli 

poszczególnych jednostek OSP. 

   Sprawozdania kolejno przedstawiali: Pan Piotr Niewiadomski - Prezes OSP Kościernica, Pan 

Ireneusz Burczak - Prezes OSP w Białogórzynie, Pan Wojciech Felbur - Prezes OSP Podwilcze, 



Pan Eugeniusz Kostrubiec - Prezes OSP Pomianowo, Pan Przemysław Zawadzki - Sekretarz OSP 

Rogowo i Pan Tadeusz Krzyżaniak - Prezes OSP Stanomino. 

    Pani Dorota Oszkiel spytała czy każda jednostka OSP rozlicza się finansowo samodzielnie?  

    Pan T. Krzyżaniak odpowiedział, że każda jednostka rozlicza się osobno i dodał, że , 

księgowość wszystkich jednostek prowadzi ta sama osoba.  

    Pan Bogdan Michaliszyn - Sołtys Sołectwa Moczyłki stwierdził, że każde sprawozdanie 

powinno być przedstawione w takiej formie jak zrobiły to jednostki OSP. Takie sprawozdanie jest 

przejrzyste. 

    Pan Przewodniczący spytał przedstawiciela Komendy Powiatowej Państwowej Straży w 

Białogardzie czy Miasto Białogard wspomaga finansowo białogardzką państwową straż 

powiatową?  

    Pan P. Pyda odpowiedział, że przekaże pytanie Komendantowi celem udzielania w najbliższym 

czasie odpowiedzi.  

Ad. 9 . Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

1) Pierwszym z rozpatrywanych projektów uchwał był projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2014 rok. Uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady 

Gminy. Na Sesji uchwałę przedstawiła Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy .  

Głosowanie: 

 „za” - „jednogłośnie”. 

 

2) Uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2014-

2027 omówiła Pani Bogumiła Dorywalska. 

Głosowanie:  

„za” - „jednogłośnie”. 

  

3) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości uchwała została omówiona na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Na Sesji uchwałę przedstawił Pan Wójt. 

Głosowanie:  

„za” - „jednogłośnie”. 

 

4) Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej uchwała została 

omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

Głosowanie:  

„za” - „jednogłośnie”. 

 

5) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Białogard od Powiatu 

Białogardzkiego zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu 

dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Białogard, została omówiona na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

Głosowanie:  

„za” - „jednogłośnie”. 

 

 



6) Uchwała w sprawie uzupełnienia składu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia 

Rady Gminy Białogard. 

Głosowanie:   

„za” - 14 głosów 

z głosowania wyłączyła się z Pani Aneta Brinkmann-Ziółkowska. 

 

7) Temat objęty uchwałą w sprawie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych w drodze 

bezprzetargowej został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

Głosowanie:  

„za” - „jednogłośnie”. 

 

Ad. 10. Pan Przewodniczący poinformował , iż na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania Radnych. 

   Pan Wójt przedstawił oświadczenie o stanie kontroli zarządczej za rok 2013. Oświadczenie 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

    Pan Bogdan Michaliszyn - Sołtys Sołectwa Moczyłki stwierdził, że Sołtysi nie mieli 

możliwości wypowiedzenia się na temat funduszu sołeckiego, poprosił o wyjaśnienie dlaczego nie 

mogą być dokonywane wydatki z tego funduszu. Stwierdził także, że Rada powinna mieć większy 

wpływ na dokonywane wydatki. Spytał dlaczego Sołtysi nie są zapraszani na wszystkie Sesje?  

    Pan Jan Budzyński wyjaśnił, że zwołana w dniu 29 kwietnia 2014 r. sesja miała charakter 

nadzwyczajny. Została zwołana w krótkim terminie i z tego względu nie było możliwości 

zaproszenia Sołtysów. Zwołanie sesji w tym trybie uzasadnione było potrzebą przyjęcia w trybie 

pilnym sprawozdań będących przedmiotem obrad ww. sesji.  

    Pan Zbigniew Samiec spytał kiedy rozpocznie się remont drogi w Pomianowie. 

    Pan Tadeusz Szarłowski odpowiedział, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Bezpieczeństwa Publicznego przeprowadziła oględziny w 

terenie i podjęła decyzję o przeprofilowaniu drogi. 

    Pan Daniel Wiśniewski - Sołtys Sołectwa Rychowo spytał czy fundusz sołecki będzie 

realizowany?  

    Pan Mirosław Brzeski - Wiceprzewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że zgodnie z uchwałą 

Rady Gminy fundusz sołecki został wyodrębniony w budżecie Gminy, jednakże ze względu na 

brak środków finansowych nie mogą być dokonywane wydatki z funduszu.  

    Pan Sławomir Jawelski - Sołtys Sołectwa Góry stwierdził, że Sołtysi powinni otrzymać pismo 

zawierające informację, „(…) że fundusz nie będzie realizowany, aby mogli je powiesić na tablicy 

ogłoszeń”.  

    Pan Damian Janusiak - Sołtys Sołectwa Kościernica stwierdził, że spotkanie Sołtysów, które 

odbyło się przed dzisiejszą sesją nie było potrzebne, ponieważ, nic nie dało. 

    Pan Przewodniczący odpowiedział, że takie spotkania są potrzebne, trzeba wyjaśniać wszelkie  

wątpliwości i udzielać odpowiedzi na zadawane pytania. 

    Pan Dariusz Smagowski - Sołtys Sołectwa Łęczno spytał do kiedy trzeba czekać z decyzją o 

możliwości dokonywania wydatków z funduszu sołeckiego. Pan Sołtys spytał , jakie oszczędności 



wprowadziła Gmina, aby poprawić istniejąca sytuację finansową, czy pensje pracowników zostały 

"zamrożone"? kiedy była ostatnia podwyżka płac w Urzędzie Gminy?  

    Pani Skarbnik odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy Gmina nie posiada środków finansowych 

umożliwiających uruchomienie funduszu sołeckiego - dokonywanie wydatków z tego funduszu. 

Pani Dorywalska powiedziała także, że nie może powiedzieć czy w tym roku będzie możliwe 

korzystanie ze środków funduszu. Powiedziała także, że Pracownicy Urzędu Gminy Białogard nie 

otrzymali podwyżki wynagrodzeń od dwóch lat. 

    Pan Smagowski spytał co się dzieje z nagłośnioną przez media sprawą działki w Moczyłkach? 

    Pan Wójt odpowiedział, że Gmina Białogard działa zgodnie z prawem, przyczyną konfliktu są 

rozbieżności w zakresie wysokości odszkodowania.  

    Pan Jacek Smoliński spytał jakie decyzje zostały podjęte odnośnie Turnieju Sołectw i Dożynek? 

    Pan Wójt odpowiedział, że Turniej Sołectw i Dożynki będą połączone w jedną imprezę, która 

odbędzie się 13 września w Pomianowie.  

    Pan Jan Kaleja poinformował o pielgrzymce Sołtysów do Lichenia.  

12. Wobec wyczerpania wszystkich punktów XLI Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

   Na tym protokół zakończono. 

 


